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PROTOKÓŁ NR XLVII/2023 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 27 kwietnia 2023 r. 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie zgłosili wniosków do przesłanego porządku obrad. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Informacja na temat planowanych remontów dróg gminnych i powiatowych w 2023 roku. 

3. Informacja o bieżącej realizacji inwestycji gminnych. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy Damnica w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2023 - 2038. 

8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G 

stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz 

zwiększania szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019 -2024.  

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023-

2030. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie Sesji. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj. 27 marca 2023r. 

został sporządzony, podpisany i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Damnica. Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż tematem dzisiejszej Sesji jest informacja na 

temat planowanych remontów dróg gminnych i powiatowych w 2023 roku. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Dyrektora ZDP w Słupsku Pana Mariusza Ożarka   

o przedstawienie informacji o planowanych zadaniach inwestycyjnych na drogach 

powiatowych na terenie naszej gminy w 2023 roku. 

 

Dyrektor ZDP w Słupsku M. Ożarek przedstawił Radzie Gminy informację o planowanych 

zadaniach inwestycyjnych na drogach powiatowych na terenie naszej gminy w 2023 roku. 

Powiat słupski w 2023 roku w Gminie Damnica planuje realizację trzech głównych inwestycji 

drogowych. Pierwsze zadanie to przebudowa drogi Bobrowniki-Grapice. Obecnie złożony 

został wniosek do Wojewody o wprowadzenie zadania do dofinansowania. Procedura ta może 

trwać ok. dwóch miesięcy. W przypadku pozyskania środków rozpisany zostanie przetarg. 

Według harmonogramu rzeczowo-finansowego powiatu w roku bieżącym planuje się 

przerobić 8 mln.zł., natomiast w przyszłym roku ok. 20 mln.zł. Z zadania tego zrobiła się 

bardzo duża inwestycja, ponieważ drogi tej nie da się uratować. Droga będzie budowana od 

nowa z pełnym asortymentem jeżeli chodzi o jezdnię i chodniki. Na chwilę obecną wszystko 

idzie w dobrym kierunku. W ramach Polskiego Ładu realizowane będą dwa zadania tj. 

przebudowa drogi Damno-Wiatrowo oraz przebudowa drogi Mrówczyno-Świecichowo. 

Zadania te będą realizowane na przełomie roku w zależności jak długo będzie trwała 

procedura administracyjna, jednak rozpoczęcie nastąpi jeszcze w roku bieżącym.  

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że Rada Gminy uzyskała zapewnienie radnej 

powiatowej, że przebudowa drogi Bobrowniki-Grapice rozpocznie się w miesiącu kwietniu 

2023r. Rada została wprowadzona tym w błąd. Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z 

pytaniem do Dyrektora M. Ożarka, co w sytuacji jeżeli powiat nie otrzyma środków od 

Wojewody? 

 

Dyrektor M. Ożarek odpowiedział, że jeżeli mówi, że inwestycja zostanie rozpoczęta to tak 

będzie. Powiat złożył w kwietniu wniosek o dofinansowanie więc potrzeba około 2 miesięcy 

na uzyskanie promesy finansowej plus miesiąc na postępowanie przetargowe. Więc na 

przełomie lipca i sierpnia prace drogowe rozpoczną się. 

 

Radny W. Wilkowski zwrócił się z pytaniem  o ostateczną decyzję dotyczącą przejścia dla 

pieszych w Bobrownikach? Radny w tej kwestii otrzymał odpowiedź, że jest to uzależnione 

od starostwa powiatowego, jeżeli chodzi o organizację ruchu. Następnie, że jest możliwość 

utworzenia tego przejścia. Czy temat jest znany Panu Dyrektorowi? Następne pytanie dotyczy 

wiaty przystankowej w Bobrownikach. Pas drogowy ma zostać przesunięty w stronę aktualnie 

istniejącej wiaty przystankowej i byłaby przeznaczona do likwidacji. Przy okazji przebudowy 

drogi należałoby zaplanować miejsce na posadowienie nowej wiaty przystankowej. Kolejne 

pytanie dotyczy innej drogi. Radny zwracał się z oficjalnym zapytaniem do ZDP w Słupsku 
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dotyczącym drogi nr 1139 i przejścia w okolicy wąwozu w Łojewie. W projekcie, który radny 

otrzymał kilka dni temu to przejście nie istnieje a wcześniej było ujęte. Radny jest bardzo 

zaniepokojony tym faktem. Pan Wójt wielokrotnie odpowiadał na wnioski radnego dotyczące 

przejścia w tym miejscu, że będzie realizowana inwestycja drogowa i w ramach tej inwestycji 

będzie skonstruowane tam przejście. W tej chwili nie ma tego w projekcie i teoretycznie nie 

jest brane pod uwagę. Radny zwrócił się do Dyrektora M. Ożarka o informację w tej sprawie. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że chodzi o krótki odcinek drogi, który łączy starą część 

Łojewa z nową częścią wsi. Problem jest taki, że na poboczu jest kilka drzew i są tam działki, 

nie ma możliwości, aby mieszkańcy mogli bezpiecznie przechodzić z jednej części wsi do 

drugiej.  

 

Dyrektor M. Ożarek odpowiedział, że problem jest złożony, jeżeli chodzi o te przejścia dla 

pieszych. Po zmianie przepisów pieszy ma pierwszeństwo. Jeżeli wpłynęło pismo to ZDP w 

Słupsku ustosunkuje się do niego. Z przejściami obecnie jest tak, że organem 

zatwierdzającym jest Powiat Słupski Wydział Komunikacji. Przejścia te stanowią spory 

dylemat, bo teraz wbrew pozorom jest bardzo niebezpiecznie na tych przejściach. 

Obserwujemy, że wzrasta wypadkowość, ilość potrąceń pieszych i jest to bardzo ważna 

kwestia. Dyrektor M. Ożarek stwierdzi, że nie wszystko będzie zawarte w projekcie. Projekt 

drogi Bobrowniki-Grapice robi firma z Koszalina. Trzeba mieć świadomość, że nie da się 

wszystkiego przewidzieć. Państwo radni mieszkają tu na co dzień i najlepiej orientują się jak 

wyglądają przepływy mieszkańców. To nie jest tak, że projekt to jest ostateczny dokument, 

zawsze na etapie realizacji tak dużej inwestycji bierze się pod uwagę głosy mieszkańców. 

Jeżeli czegoś nie ma w projekcie a jest potrzeba wykonania to nanosi się zmiany i przyjmuje 

się do realizacji. Z pewnością będą prowadzone rozmowy na bieżąco będzie się reagować na 

wszystkie sprawy. 

 

Radny W. Wilkowski wyjaśnił, że temat bezpiecznego przejścia w miejscowości Łojewo 

poruszany jest już od kilku lat. Radny spotkał się także z przedstawicielem ZDP na miejscu w 

Łojewie trzy lata temu. Na odcinku ok. 70 metrów mieszkańcy przemieszczają się po ulicy, 

dosłownie uciekają przed samochodami, bo na poboczu rosną drzewa. W czasie realizacji 

projektu z pewnością nie da się tego nanieść, bo wymaga to wzmocnienia skarpy. Pracownik 

ZDP w Główczyc stwierdził, że wycięcie drzew osłabi skarpę i aby wykonać takie przejście 

należy ją wzmocnić. Radny W. Wilkowski chciałby, aby takie ważne sprawy dla 

mieszkańców jak ciąg pieszy wzdłuż wąwozu w Łojewie były naniesione do projektu, gdyż 

daje to jakąś gwarancję realizacji. 

 

Dyrektor M. Ożarek wyjaśnił, że konsultacje społeczne skończyły się w roku bieżącym. 

Zarząd oraz firmy projektowe starają się zamknąć wszystkie te rzeczy i każdą wprowadzaną 

zmianę firma projektowa nanosi. Zarząd Dróg Powiatowych oczywiście odpowie na wniosek 

zgłoszony przez radnego. Jeżeli będzie taka możliwość to zostanie to wprowadzone. 

Pozostaje kwestia dofinansowania i rozliczenia tego wydatku. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, że Wójt Gminy Damnica wydał decyzję 

środowiskową w sprawie tej drogi na wycięcie około 400 drzew. Jeżeli chodzi o odcinek tej 

drogi to najbardziej istotne jest, aby właśnie te około 100 metrów chodnika tam zrobić. 
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Dlatego także Wójt Gminy wnioskuje do Dyrektora M. Ożarka o to aby uwzględnić te 

kwestie w projekcie. 

 

Radna S. Seweryńska zwróciła się z pytaniem, ponieważ na poprzednich dwóch sesjach radni 

powiatowi zapewniali, że w roku bieżącym ruszy budowa drogi Bobrowniki-Grapice.            

W pierwszym etapie miała być robiony odcinek drogi w terenie otwartym Bobrowniki-

Grapice. Natomiast w samej miejscowości Bobrowniki później. Radna zwróciła się do 

Dyrektora M. Ożarka, czy jest w stanie tak jak radni powiatowi zadeklarować, że w tym roku 

budowa tej drogi zostanie rozpoczęta? Kolejne pytanie dotyczy drogi Mrówczyno-

Świecichowo. Czy są już w powiecie jakieś plany odnośnie tej drogi? 

 

Dyrektor M. Ożarek wyjaśnił, że pracuje w samorządzie powiatowym a Zarząd Dróg 

Powiatowych jest jednostką podległą Powiatowi. Dyrektor M. Ożarek stwierdził, że może 

zadeklarować zadanie, które jest wpisane do budżetu. Na chwile obecną droga Bobrowniki-

Grapice nie jest wpisana do budżetu, ponieważ Powiat nie otrzymał jeszcze z Ministerstwa 

promesy finansowej. Natomiast wszystko wskazuje na to, że jest to tylko formalność. 

Dyrektor M. Ożarek wyjaśnił, że nie może złożyć takiej deklaracji, co do terminu. Jeżeli 

dofinansowanie będzie wprowadzone w ciągu dwóch miesięcy to zaraz w ciągu miesiąca 

rozpisany zostanie przetarg i rozpocznie się realizacja. Na chwilę obecną nie ma żadnych 

zagrożeń, jeżeli chodzi o drogę Bobrowniki-Grapice, aby prace rozpoczęły się w tym roku. 

Natomiast droga Damnica-Mrówczyno jest na etapie projektowania i być może już we 

wrześniu Zarząd będzie dysponował projektem. 

 

Sołtys W. Francuz zwrócił się z pytaniem do Dyrektora M. Ożarka, ile środków w roku 

bieżącym wydatkowano na remont tzn. łatanie dziur, drogi Bobrowniki-Grapice? 

 

Dyrektor M. Ożarek odpowiedział, że będzie to kwota w granicach 30 – 40 tys.zł. 

 

Sołtys W. Francuz uważa, że środki te zostały zmarnowane, ponieważ prowadzone naprawy 

nie przyniosły oczekiwanego efektu. Remont wykonywany w taki sposób mija się z celem. 

 

Dyrektor M. Ożarek wyjaśnił, że remonty masą na zimno stosuje się jako zabezpieczenie 

tymczasowe powstałych ubytków. 

 

Sołtys W. Franców zwrócił się do Wójta A. Kordylasa w sprawie drogi, która praktycznie jest 

na terenie gminy Potęgowo ale mieszkańcy Dąbrówki z niej korzystają, czy Wójt wyraża 

zgodę, aby skierować tam osobę, która ma godziny społeczne do odpracowania, aby wycięła 

zakrzaczenia przy tej drodze? 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, że sprawą odpracowywania godzin społecznych 

zajmuje się Zakład Gospodarki Komunalnej a sprawa wycięcia zakrzaczeń przy drodze 

zostanie rozważona. 

 

Przewodniczący K. Kozina podziękował Dyrektorowi M. Ożarkowi za przybycie na Sesję 

Rady Gminy Damnica i udzielenie obszernych wyjaśnień w temacie planowanych zadań 

inwestycyjnych na drogach powiatowych w Gminie Damnica. 
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Przewodniczący K. Kozina poprosił Wójta Gminy A. Kordylasa o przedstawienie informacji 

na temat planowanych zadaniach na drogach gminnych w 2023 roku. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację na temat planowanych zadaniach na drogach 

gminnych w 2023 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 3 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację o bieżącej realizacji inwestycji gminnych. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 5 

Informację z realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych w okresie 

międzysesyjnym radni otrzymali i zapoznali się z nią. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 
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Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/495/2023 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2023 r. została podjęta. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023-2038. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                   

i przedstawił   wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023- 2038 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, 

Mędrkiewicz Iwona, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka 

Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/496/2023 w sprawie  zmian              

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2023-2038, została podjęta. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G 

stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz zwiększenia 

szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G 

stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz zwiększenia 

szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024 

Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/497/2023 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg 

powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6”        

w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-

2024, została podjęta. 

 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023-2030. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony podczas 

posiedzeń Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023-2030 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Wojciech Wilkowski 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/498/2023 w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023-2030,  została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy nieruchomości niezabudowanej
 
oznaczonej numerem geodezyjnym 

jako działka 10/6, położonej w obrębie geodezyjnym Łebień.  

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich,  

PRZECIW(1) 

Iwona Mędrkiewicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/499/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

Projekt uchwały dotyczy nieruchomości niezabudowanych oznaczonych numerami 

geodezyjnym: 

- działka 11/76, 

- działka 11/77,  

- działka 11/78, 

 położonych w obrębie geodezyjnym Domaradz.  

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 



9 
 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich,  

PRZECIW(1) 

Iwona Mędrkiewicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/500/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert. Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Iwona 

Mędrkiewicz, Wojciech Wilkowski 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVII/501/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zwrot nieruchomości, została podjęta. 

 

Ad. 13 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się do Wójta A. Kordylasa o przedstawienie informacji           

o pożarze, który miał miejsce z 1 na 2 kwietnia. Z informacji, które uzyskała radna wynika, że 

hydrant, który został wymieniony w miejscowości Budy nie działał i straż nie mogła z niego 

pobrać wody. Radna prosi o wyjaśnienie dlaczego ten hydrant nie działał? 

Kolejne pytanie, czemu ma służyć instalacja wodna, która została położona w tej samej 

miejscowości od hydrantu w kierunku drogi powiatowej, praktycznie donikąd? 

 

Wójt Gminy A. Kordylas w kwestii instalacji wodnej w miejscowości Budy odpowiedział, że 

od kilku miesięcy informuje radnych oraz sołtysów obecnych na sesji, że w tym miejscu 

będzie złącze dla firmy, która będzie w przyszłości obsługiwała drogę S6. Wójt Gminy 

podpisał z Generalną Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad porozumienie w tej sprawie. 

Zgodnie z porozumieniem GDDKiA za możliwość podłączenia do sieci wykona nową 

głębszą studnię w miejscowości Budy. Natomiast gmina robi tam przyłącze tak, aby firma 

mogła się podłączyć. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że podczas pożaru strażacy bądź osoba, która 

koordynowała poborem wody nie potrafiła odkręcić zasuwek na hydrancie. Hydrant               

w miejscowości Budy działa i jest sprawny. 

 

Radny W. Wilkowski zwrócił się z pytaniem do Dyrektor A. Winsztal, czy może udzielić 

odpowiedzi na wniosek dotyczący wiaty przystankowej w Bobrownikach? Do końca kwietnia 

ma zostać naprawiony przepust  na drodze z Bobrownik w kierunku Osiedla Rybackiego. Na 

jakim etapie są prace? Czy termin zostanie dotrzymany? 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, że w sprawie przepustu, tak jak wyjaśniał na 

posiedzeniu Komisji, że ze względu na warunki atmosferyczne, termin realizacji zadań nieco 

się przesuwa. Gmina ma kalendarz inwestycji. W tej chwili zaplanowana jest budowa drogi 

betonowej na cmentarzu w Damnie od bramy do krzyża. Kolejne zadanie, które wykona 

Zakład Gospodarki Komunalnej to właśnie ten przepust na drodze. Jeżeli chodzi o zatoczki w 

miejscowości Bobrowniki to Wójt Gminy taką informację otrzymał z Zarządu Dróg 

Powiatowych w Słupsku, że w wyniku konsultacji społecznych mieszkańcy zatoczek nie 

chcą. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal odpowiedziała, że w kwestii wiaty przystankowej                            

w Bobrownikach odpowiedź zostanie udzielona na piśmie po przeanalizowaniu ze 

Starostwem Powiatowym. 

 

Mieszkaniec Gminy Damnica poruszył problem uciążliwego sąsiedztwa przepompowni 

ścieków w miejscowości Zagórzyca. Od wielu lat z przepompowni wydobywa się straszny 

fetor, który jest bardzo uciążliwy dla mieszkańców. Studzienki są przepełnione, ścieli 

wylewają się na zewnątrz, spływają na działki i do rzeki. Kiedy ten problem zostanie 

rozwiązany? Kolejna sprawa to sprawa niszczycielskiej działalności bobrów na rzece 
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Charstnica. Bobry niszczą wszystko, woda w rzece nie może swobodnie przepływać., 

zniszczyły ponad 80 drzew owocowych. Zostało to zgłoszone, komisja z Gdańska za 

wyrządzone szkody przyznała niewielkie odszkodowanie. Prośba o interwencję. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że problem w bobrami i ich działaniami jest już od wielu 

lat także na terenie sąsiedniej gminy Główczyce. Zgłaszane były wnioski o to, aby bóbr był 

zwierzęciem łownym i żeby go odłowiano. Wójt Gminy wystąpi do Wód Polskich                  

o interwencję w tej sprawie. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że w sprawie przepompowni ścieków w Zagórzycy już 

informowała, że przepompownia ta przeznaczona jest do przebudowy, gdyż jest za mała na 

taka miejscowość. Miesiąc temu podjęto działania zapobiegawcze, umieszczono dodatkowe 

kostki z bakteriami, które w trakcie przepływu będą rozkładać ścieki czyli do przepompowni 

spływała będzie część ścieków oczyszczona. Z informacji uzyskanych od pracowników 

wynika, że w ciągu ostatnich dni takich odorów z przepompowni nie było. Natomiast jeżeli 

chodzi o zapychanie się kanalizacji i wypływanie ścieków to Zakład nie ma na to wpływu. 

Mieszkańcy wrzucają do kanalizacji dosłownie wszystko tj. bielizną osobistą, środki 

higieniczne, które nie powinny być wrzucane do kanalizacji. Pompy się przepalają a dostawa 

pompy trwa. W Zagórzycy do awarii dochodzi przynajmniej raz w miesiącu. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas poinformował, że Gmina posiada projekt modernizacji 

przepompowni ścieków w Zagórzycy. W najbliższych planach inwestycyjnych jest 

modernizacja tej przepompowni. 

 

 

Ad. 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 13:40 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady XLVII Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 


